
                                                   PROTOKÓŁ  Nr XIV/2012 

Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 01 lutego 2012r. 

 

 
Sesja  odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Wąsosza. Rozpoczęła się o 
godz. 10.00   i  trwała do godz. 13.50. 
 
Na początku sesji obecnych było 13 radnych wg listy obecności stanowiącej 
załącznik do protokołu. W  trakcie sesji o 10.05  doszła Ewa Kondracka i od tej pory 
było 14 radnych.      
 
                                                                Lista obecności radnych to zał. Nr 1 

Nieobecny : 

Jacek Chorostkowski 

Ponadto w sesji udział  wzięli  : 

1. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2. Marcin Koziński- Zastępca Burmistrza Wąsosza 
3. Maria Michta – sekretarz Gminy, 
4. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
5. Jolanta Wrotkowska – Dyrektor Lokalnej Grupy Działania w Górze, 
6. Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz,       

 

                                                  Lista obecności  stanowi zał. nr 2 
 

7. Sołtysi wsi . 
                                            Lista  obecności  sołtysów to zał. Nr 3 

 

Razem w sesji udział wzięło  46 osób. 

      

Ad 1. Otwarcie sesji. 

 XIV sesję Rady Miejskiej Wąsosza otworzył Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący 

Rady. Na podstawie listy obecności radnych  stwierdził  quorum Rady przy, którym 

Rada będzie podejmować uchwały. W pierwszej kolejności  Przewodniczący Rady 

powitał gości zaproszonych w szczególności Pana Zb. Stuczyka Burmistrza, Panią 

Marię Michtę –sekretarz Gminy , Panią Jadwigę Rodzewicz – skarbnika Gminy , 

Panią Jolantę Wrotkowską – Prezesa Zarządu Lokalnej Grupy Działania w Górze 

,sołtysów oraz radnych . Pan Przewodniczący Rady  poinformował, że proponowany 

porządek obrad sesji został radnym  przekazany  wraz z zaproszeniami, ale 

zaproponował wprowadzenie punktu 4a jako - informacja w sprawie naboru 

wniosków do LGD. 



 

 

  Nikt z radnych nie wniósł żadnych zmian. 
 

P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzednich  sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

4a.  Informacja w sprawie składania wniosków do LGD. 

5. Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 

2011r. oraz podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Wąsosz na lata 

2012-2016 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w ustawie o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 

7. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 

udziału 1/3 części w prawie własności nieruchomości zabudowanej położonej w 

miejscowości Świniary 10 . 

8. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 

nieruchomości pomieszczenia mieszkalnego w Wąsoszu przy ul. Zacisze 10.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wąsoszu. 

10. Podjecie uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2012r. 

12. Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji Stałych Rady Miejskiej za rok.2011 

oraz odjęcie uchwał w sprawie planu pracy Rady Miejskiej i komisji na 2012r. 

13. Informacje Przewodniczącego Rady. 

14. Odpowiedzi na interpelacje. 

15. Wolne głosy i wnioski. 

16. Zakończenie.           

                                                              Porządek to zał. nr 4    

Ad 2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 

 
Pan Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XII sesji Rady Miejskiej 

Wąsosza odbytej w dniu 15 grudnia 2011r. i protokół XIII sesji odbytej w dniu 29 

grudnia 2011r. były wyłożone do wglądu radnych w biurze rady  i do tych protokołów  

radni nie wnieśli uwag. Zwrócił się do radnych o ewentualne uwagi lecz nikt nie miał 



zastrzeżeń wobec tego stwierdził przyjęcie protokołu  Nr XII/11 oraz XIII/11  z sesji 

Rady Miejskiej Wąsosza. 

 
Ad.3 Interpelacje i zapytania radnych. 

Pani radna Lorenc Bogusława – zam. Wrząca Wielka 

Na drodze powiatowej we Wrzącej Wielkiej za posesją Pana Grudy jest  uszkodzony 

przepust ,mieszkańcy wsi proszą o naprawę. 

 

Pan Banasiewicz Zdzisław- radny zam. Cieszkowice- 

Przy byłej stacji kolejowej w Cieszkowicach znajduje się mostek, który jest  

zniszczony. Mieszkańcy proszą o jego naprawę. 

 

Pan  radny Maciej Kutzmann – zam. Gola W. 

Mieszkańcy wsi  proszą o dodatkowe solary uliczne w Górce Wąsoskiej i Goli 

Wąsoskiej. 

 

Na salę obrad o godz. 10.05 przybyła radna Ewa Kondracka od tej pory na sali jest 

14 radnych . 

 

Ad 4 .Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Przedmiotową informację przedstawił Pan Zbigniew Stuczyk Burmistrz Wąsosza. 

W okresie międzysesyjnym wydanych zostało 24  Zarządzeń. 

Dnia 30 grudnia 2011r. Zarządzeniem w sprawie zmiany budżetu gminy na 2011r 

zmieniono plan wydatków budżetu, w którym przeniesiono środki: 

-   z usług pozostałych w dowożeniu uczniów na pokrycie wydatków związanych z 

korektą odpisu na zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych w PSP w 

Czarnoborsku.  

-  z wynagrodzeń i podróży służbowych na zakup materiałów w PSP w 

Czarnoborsku, a mianowicie na zakup komputera do pracowni komputerowej dla 

uczniów, 

- z wynagrodzeń w Urzędzie Miejskim na wypłaty prowizji dla sołtysów. 

Zarządzeniem z dnia 5 stycznia b.r. ustalony został harmonogram wypłat 

wynagrodzeń na rok 2012. 



Dnia 5 stycznia 2012 wydano również Zarządzenie  zmieniające zarządzenie NR 

117/11 dotyczące wydzierżawienia mienia komunalnego na okres 3 lat w  

miejscowości Ostrawa. Zmiana dotyczyła powierzchni działki tj. z 1.50 ha na 5,92 ha. 

Również Zarządzeniami  z 5 stycznia 2012r. postanowiono: 

- przeprowadzić w dniu 14 lutego 2012r. ustny nieograniczony przetarg na sprzedaż 

działek  Nr 246/1 o pow. 0,0181 ha   , Nr 361/11 o pow. 0,0730 ha  , 361/13 o pow. 

0,0731 ha , 361/15 o pow. 0,1055 ha położone w Wąsoszu(przy rzece –ul. 

Pocztowa)  oraz dz. Nr 135/3 o pow.0,2996 ha położonej w Chocieborowicach. W 

celu przeprowadzenia przetargu powołano Komisję przetargową spośród 

pracowników Urzędu. 

- sprzedać w drodze ustnego nieograniczonego przetargu działkę niezabudowaną nr 

160/9  o pow.0,3603 położoną w obrębie Świniary. 

- przeprowadzić 13.02.2012r.  ustny nieograniczony przetarg na sprzedaż mienia 

komunalnego a mianowicie działek Nr 227/8 o pow. 0,0224 ha ,  Nr 227/9 o pow. 

0,0218 ha , Nr 227/10 o pow. 0,0221 ha , Nr 227/11 o pow. 0,0209 ha , Nr 227/12 o 

pow. 0,0216 ha , Nr 227/13 o pow. 0,0152 ha , Nr 208 o pow. 0,0259 ha  położone w 

Wąsoszu ( al. Niepodległości –ogródki) . Komisja przetargowa spośród pracowników 

Urzędu. 

Dnia 5 stycznia 2012r. wydane zostało też  Zarządzenie  w sprawie zniesienia 

współwłasności nieruchomości  zabudowanej  budynkiem mieszkalnym 

wielolokalowym, na działce nr 390 o pow. 0,0213 ha obręb Wąsosz poprzez 

ustanowienie odrębnej własności lokali w ten sposób ,że lokal nr 1 o pow. użytkowej  

101,1 m2  będzie własnością Skarbu Państwa natomiast lokale  : Nr 2 o pow 75,9 m2 

, Nr 3 o pow.39 m2 , Nr 4 o pow. 124,1 m2 stanowić będą własność gminy Wąsosz. 

(budynek - posterunek policji) 

Zarządzeniami z dnia 18 stycznia 2012r. postanowiono zbyć mienie komunalne, a 

mianowicie : 

- sprzedać w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowych najemców lokal 

mieszkalny nr 26/6 położony na działce nr 536/3  w Wąsoszu oraz lokal mieszkalny 

Nr 26/5  jak też  lokal mieszkalny Nr 2/3 położony na działce nr 471/2 w Wąsoszu. 

Również dnia 18 stycznia 2012 zarządzeniem postanowiono : 

- sprzedać w drodze ustnego nieograniczonego przetargu działkę niezabudowaną nr 

160/3  ( przy wyjeździe w stronę boiska) o pow. 0,38ha położoną w obrębie wsi 

Pobiel, 



- przeprowadzić w dniu 24 lutego 2012r. ustny nieograniczony przetarg na sprzedaż 

działki niezabudowanej nr 377/6 (ul. Pocztowa- przy trafostacji) o pow. 0,0348 ha 

położonej w obrębie Wąsosza. 

Dnia 18 stycznia 2012r. kolejnym Zarządzeniem postanowiono zmienić zarządzenie  

NR 158/11 w sprawie zbycia mienia komunalnego a mianowicie  sprzedaży udziału w 

1/3 części nieruchomości działki nr 126 o pow.0,55 ha  w Świniarach na rzecz 

dotychczasowego współwłaściciela. 

 

Następnym Zarządzeniem z dnia 18 stycznia 2012r. postanowiono zmienić 

zarządzenie nr 144/11  w sprawie wydzierżawienia  mienia Zmiana polegała  na 

wydzierżawieniu  mienia komunalnego  a mianowicie część działki niezabudowanej 

nr 236/4  po 0,44 ha na okres 1 roku  dla 4 zainteresowanych. 

Postanowiono kolejnymi Zarządzeniami wydzierżawić w drodze bezprzetargowej na 

okres 3 lat  mienie komunalne : 

-  część działki niezabudowanej nr 568 o pow. 700 m2 na cele rolne w obrębie miasta 

Wąsosz.(działka przy Suchodole) 

-część działki niezabudowanej  nr 172 o pow. 0,1572 ha w Wąsoszu ( ul. Chrobrego) 

- część działki niezabudowanej nr 176 o pow. 0,1567 ha w Wąsoszu (ul. Chrobrego), 

- część działki nr 176 o pow. 0,1564 ha w Wąsoszu (ul. Chrobrego) 

-część działki nr 176 o pow.0,3681 ha w Wąsoszu (ul. Chrobrego) 

-część działki nr 173 o pow. 0,1439 ha w Wąsoszu ( ul. Chrobrego) 

-część działki niezabudowanej nr 361/7 o pow. 1,10 ha na cele rolne w obrębie 

Wąsosza ( ul. Pocztowa) 

-część działki niezabudowanej nr 17/3 o pow. 0,80 ha w Wiklinie na cele rolne  

Dnia 27 stycznia wydane zostało Zarządzenie dotyczące zmiany budżetu gminy 

Wąsosz na 2012r ze względu na konieczność przeniesienia środków z rezerwy 

celowej na bezpieczeństwo publiczne z przeznaczeniem na zwiększenie wydatków 

związanych z zakupem usług remontowych w zarządzaniu kryzysowym oraz 

dodatkowych kamer do monitoringu w działalności pozostałej. Ponadto przeniesiono 

środki między paragrafami w gimnazjum oraz pomocy materialnej dla uczniów. 

                                                     Informacja to zał. nr 5 

 

W związku z brakiem zapytań i uwag do przedstawionej informacji Burmistrza Pan 

Przewodniczący obrad  stwierdził jej przyjęcie. 

4a.  Informacja w sprawie składania wniosków do LGD. 



Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący obrad udzielił głosu Pani Jolancie 

Wrotkowskiej- Prezes Zarządu Lokalnej Grupy Działania ”Ujście Baryczy” w Górze , 

która poinformowała zebranych o możliwości składania wniosków o dofinansowanie 

ze środków Unii Europejskiej na 2012r. Stowarzyszenie to powstało przy udziale 

gminy Wąsosz-Góra i Niechlów, które ma na celu  rozdysponowywanie pieniędzy 

przyznanych z Unii Europejskiej na rzecz obszarów wiejskich. Mieszkańcy wsi i 

miasteczek do 5 tys. mieszkańców mogą występować o dofinansowanie poprzez to 

stowarzyszenie na zadania w zakresie „różnicowania w kierunku działalności 

nierolniczej i  tworzenie mikro-przedsiębiorstw”, a które dotychczas można było 

składać w Agencji Modernizacji i Restrukturyzacji Rolnictwa. LGD  mają limit 

finansowy do wykorzystania. Ponadto  jest możliwość składania wniosków na 

zadania „Małe projekty”  oraz „Odnowa i rozwój wsi” na które przydzielone są środki 

.Szkolenie w temacie różnicowania w kierunku działalności nierolniczej i  tworzenie 

mikro-przedsiębiorstw” odbędzie się w dniu 7 lutego 2012r o godz. 14.00. w Zespole 

Placówek Kultury w Wąsoszu. W Górze szkolenie odbędzie się w dniu 6.02 .2012r. o 

godz. 10.00 w Urzędzie miasta i gminy. W naborze który rozpoczyna się 1 marca a 

kończy 20 marca 2012 w Urzędzie Miasta i Gminy w Górze pokój 200, a kwota na te 

działania to 1.800.000 zł. Na pewno przygotowanie wniosku aż do pozyskania 

środków jest długotrwałe i trudne, ale warto wytrwać  i pozyskać dofinansowanie. 

 

Ad 5. Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2011r. oraz podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012. 

Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący obrad poinformował zebranych ,że co roku 

Rada uchwala Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii. 

W pierwszej kolejności Przewodniczący obrad poprosił Panią Marię Michtę – 

sekretarz Gminy o przedstawienie informacji dotyczącej działalności Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2011r. a następnie przedstawienie 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2012r. 

Pani Maria Michta- sekretarz Gminy poinformowała ,że Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych działa w oparciu o ustawę . Komisja liczy 7 

osób i działa na konkretny złożony wniosek na swoim posiedzeniu. W 2011r, 



złożonych zostało 17 wniosków osób , które chcą się leczyć oraz osób które chcą by 

leczyć  członków  ich rodzin  jak tez wnioski z Rewiru Dzielnicowych w Wąsoszu. 

Z tych 17 osób 50 %  bywa na spotkaniach Anonimowych Alkoholików. Z tej grupy 

kilku osób udaje się przystosować do tego by nie nadużywali alkoholu. Są możliwości 

by to osiągnąć poprzez działającą grupę wsparcia , wizytę terapeuty, który w 

poniedziałki o godz. 17.00  spotyka się  z grupą wsparcia w katechetówce.   

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012  generalnie się nie zmienia. Na dzień 

31.12.2011r na terenie gminy Wąsosz zamieszkuje  7701 osób natomiast w mieście 

Wąsosz  2887 osób. Do szkół uczęszczało  991 dzieci. Gmina jak co roku w 2012r 

będzie brała udział w konkursie ogólnokrajowym „ Zachowaj trzeźwy umysł „. Na 

koniec roku  2011  w Gminie Wąsosz było 566 osób bezrobotnych a  stopa 

bezrobocia w powiecie górowski wyniosła 27,4 % i w stosunku do analogicznych 

danych roku 2010 zmniejszyła  się o 22 osoby. Z danych wynika ,że  nie zmniejsza 

się  spożywanie alkoholu lecz zwiększa się. Pomoc  z opieki społecznej otrzymało 

341 osób. Na terenie Gminy dożywiano 291 dzieci. 

 Sprzedaż alkoholu na terenie Gminy Wąsosz przedstawia się następująco : 

piwa sprzedano na kwotę 2.175 742 zł , alkohole 4,5 % do 18 % na kwotę 

284.579,65 zł , alkoholu powyżej 18 %  sprzedano na kwotę  1.558.539 zł  co daje 

razem kwotę .   4.018.860 zł czyli o 560.000 więcej niż w 2010r. W programie nadal 

zamierzamy prowadzić takie same działania jak dotychczas. Planuje się dodatkowo 

w 2012r. szkolenie Gminnej Komisji. Nie planuje się zwiększenia osobowego  komisji 

i nie planuje się wzrostu diety za pracę w komisji czyli dieta  pozostaje nadal na tym 

samym poziomie tj dla członka komisji 129 zł a dla  przewodniczącego komisji  270.zł 

 

Dyskusja : 

Radny Kutzmann Maciej – co dzieje się z rodzinami u których występuje  patologia, 

przemoc i nadużywanie alkoholu ? 

Pani Maria Michta – poinformowała ,że w przypadku jakiegoś sygnału powołany 

zespół interdyscyplinarny  powołuje grup ę roboczą która uruchamia procedurę 

pomocy . Ponadto działa Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie i będzie też asystent 

rodziny. Na ten moment nie ma takiej osoby lecz zostanie zatrudniony asystent 

rodziny przez Ośrodek Pomocy Społecznej. 

 



Następnie Pani Bogusława Lorenc przewodnicząca Komisji Oświaty ,Kultury , 

Zdrowia i Sportu poinformowała ,że komisja zapoznała się szczegółowo z 

przedstawionym programem i wyraziła pozytywna opinię do projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012. 

 

 W dalszej części sesji Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał 

pod głosowanie Rady. 

 

Rada Miejska Wąsosza przyjęła  jednomyślnie 14 głosami „za”  uchwałę w 

sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012. 

                                                        Uchwała Nr XIV/83/12 to zał. Nr 6 

Przerwa w obradach o godz. 10.45 do 11.00 

 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 

Wąsosz na lata 2012-2016 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

określonymi w ustawie o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 

 

Pan Zdzisław Nicpoń – przewodniczący obrad poprosił Pana Burmistrza o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 

Wąsosz na lata 2012-2016 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 

określonymi w ustawie o działalności pożytku publicznego i wolontariacie.  

Pan Zbigniew Stuczyk- Burmistrz poinformował, że co roku  podejmowana była taka 

uchwała. W tym roku proponujemy, aby podjąć uchwałę na lata 2012 -2016. Ta 

uchwała po raz pierwszy zawiera zapis , który mówi o wychowaniu i edukacji w 

związku z planowanym utworzeniem liceum w Wąsoszu. 

 Celem głównym programu jest budowanie partnerstwa pomiędzy gminą a 

organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, służącego rozpoznawaniu i 

zaspakajaniu potrzeb mieszkańców : 

-kształtowanie lokalnego społeczeństwa obywatelskiego i wspomaganie rozwoju 

społeczności lokalnych w tym : 

a) organizowanie i wspieranie działań społecznych i inicjatyw obywatelskich na rzecz 

gminy i rozwoju więzi lokalnych. 

b) rozwijanie poczucia przynależności do społeczności lokalnej, 



c) umacnianie w świadomości społecznej poczucia odpowiedzialności za siebie 

swoje otoczenie, wspólnotę lokalną oraz jej tradycję, 

d) promocje postaw obywatelskich i prospołecznych, 

e) zwiększenie udziału mieszkańców w rozwiązywaniu lokalnych  problemów , 

f) tworzenie warunków do zwiększenia aktywności społecznej mieszkańców Gminy, 

g) tworzenie warunków do wyrównywania szans niepełnosprawnych członków 

społeczności Gminy, w każdym aspekcie życia społeczności, 

h) wspieranie działań na rzecz edukacji, oświaty i wychowania, 

i) wspieranie rozwoju demokracji lokalnej, integracji europejskiej oraz rozwijania 

kontaktów i współpracy między społecznościami, 

2) podnoszenie skuteczności i efektywności działań w sferze zadań publicznych, 

3)wzmocnienie pozycji organizacji i zapewnienie im równych z innymi podmiotami 

szans w realizacji zadań publicznych, 

4) realizację zadań publicznych określonych w ustawie, 

5) prowadzenie nowatorskich i efektywnych działań na rzecz gminy oraz tworzenie 

systemowych rozwiązań dla ważnych problemów społecznych, 

6) uzupełnienie działań Gminy w zakresie nieobjętym przez struktury samorządowe. 

Uważam ,że ważnym problemem społecznym jest nauczanie w gminie jak też 

zapewnienie pracy dla nauczycieli w gminie Wąsosz. Chcemy, aby nasza młodzież 

miała lepszy dostęp do oświaty. 

Wysokość środków przeznaczonych na realizację programu   corocznie do 1 mln zł. 

Jest wola utworzenia liceum wśród młodzieży. Ankiety wyraźnie określają ,że jest 

duże zainteresowanie. Wsparcie nauczycieli w utworzeniu takiego liceum jest też 

duże .Liceum może funkcjonować od 1 września 2012r i chcemy do tego czasu 

uzyskać uprawnienia publiczne od kuratora oświaty. Musimy mieć zatrudnionych 

nauczycieli z odpowiednimi kwalifikacjami. Chcemy by było to liceum mundurowe o 

charakterze pożarniczym., ale planujemy też  drugi oddział  ogólnokształcący. 

Spotkałem się z komendantem straży pożarnej w Górze, który służyć będzie pomocą 

ponieważ jest nowa strażnica nowy sprzęt na którym można ćwiczyć. Na dzisiaj 

trudno mówić jak naprawdę będzie bo do tego musi być odpowiednia liczba 

młodzieży. Od 1 stycznia 2013r. będzie finansowanie z budżetu państwa natomiast  

od września do grudnia 2012 będą to koszty budżetu gminy Wąsosz,. Lokum tego 

Liceum będzie w obecnym Gimnazjum lecz musimy przystosować te pomieszczenia. 

Nauczyciele będą zatrudnieni na podstawie kodeksu pracy, a nie na podstawie karty 

nauczyciela. Organem założycielskim tego liceum  nie będzie Gmina lecz 



Stowarzyszenie. Zadaniem Gminy będzie przystosowanie sal lekcyjnych , 

zabezpieczenie sprzętu do sal i  wynagrodzenia dla nauczycieli . Inne gminy w kraju  

też podejmują takie działania. 

 

Dyskusja :  

 Pan radny Kutzmann Maciej – Z  czego zabezpieczymy 1 mln zł? Ilu będzie 

zatrudnionych nauczycieli ? Jakie będą ich zarobki ?Czy Gimnazjum będzie 

wynajmowało budynek dla liceum? 

 

Pan Burmistrz – Ta decyzja jest bardzo przemyślana. W pierwszej kolejności byłem 

w takim liceum w Legnicy. Ponadto byliśmy w takim liceum z Dyrektorem i 

Wicedyrektorem Gimnazjum i poznaliśmy zasady funkcjonowania . Kwota 1 mln zł 

nie jest wynikiem kalkulacji lecz jest to wstępnie przyjęta kwota jako zabezpieczenie . 

Ile miejsc pracy to przy jednym oddziale będzie 1 etat dyrektora, administracje i 

obsługę poprowadzą panie z administracji gimnazjum i należy zatrudnić księgową 

natomiast etaty nauczycielskie nie będą pełne lecz będą to części etatów.  Przy 

dwóch oddziałach będzie więcej. Budynek będzie oddany w użyczenie .Jest duże 

zainteresowanie młodzieży bo nawet na posiedzeniu Komisji Rolnictwa i ochrony 

środowiska które odbyło się z udziałem gimnazjalistów to pierwszymi pytaniami  były 

pytania o powstanie liceum, a to dlatego ,że koszt dojazdu młodzieży do Rawicza czy 

Góry jest duży. W przypadku powstania liceum młodzież będzie mogła dojeżdżać 

autobusami szkolnymi . 

 

Opinia Komisji Oświaty ,Kultury , Zdrowia i Sportu jest pozytywna do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego opinia tez pozytywna. 
 
Następnie Pan Przewodniczący obrad przeczytał uchwałę i poddał pod głosowanie 
Rady. 
 Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę w 

sprawie  uchwalenia programu współpracy Gminy Wąsosz na lata 2012-2016 z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w ustawie o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 

 

                                                     Uchwała Nr XIV/84/12 to zał. nr 7. 

 



Ad 7. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

ceny sprzedaży udziału 1/3 części w prawie własności nieruchomości 

zabudowanej położonej w miejscowości Świniary 10 . 

 

 

Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu Panu Pawłowi 

Walkowiakowi –który po raz pierwszy jest na sesji jako  Kierownik Referatu Rolnictwa 

i Gospodarki Gruntami Urzędu Miejskiego ,który poinformował , że Burmistrz swoim 

Zarządzeniem postanowił zbyć tą część. 

Nieruchomość w 1/3 części cena netto 92.000 zł według operatu szacunkowego. 

Burmistrz Wąsosza może po wyrażeniu zgody przez radę zastosować bonifikatę przy 

sprzedaży. Propozycja Burmistrza w sprawie zastosowania bonifikaty wynosiła 80 % 

tak jak  sprzedaje się pozostałe lokale mieszkalne. 

Pan Kolber Stanisław  posiada 2/3 części tej nieruchomości i zwrócił się do Rady o 

zastosowanie  bonifikaty w wysokości 90 %. 

 

Opinia komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna  i zgłosiła 

wniosek formalny o zastosowanie bonifikaty przy sprzedaży w wysokości 90 % dla 

Pana Stanisława Kolber. 

Pan Przewodniczący Rady przedstawił wniosek formalny i poddał pod głosowanie 

Rady. 

Rada 13 głosami „za” ,0 „przeciw” 1 „wstrzymujący się poparła wniosek. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za”, 0 „przeciw” 1 „wstrzyma się” podjęła 

uchwałę w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży udziału 1/3 części w prawie własności nieruchomości zabudowanej 

położonej w miejscowości Świniary 10 . 

 

                                                      Uchwała Nr XIV/85/12 to zał. nr 8. 

 

Ad 8. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży nieruchomości pomieszczenia mieszkalnego w Wąsoszu przy ul. Zacisze 10 

 



Pan Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Pawłowi Walkowiakowi , 

Kierownikowi Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska , który poinformował 

zebranych, że projekt uchwały na wyrażenie zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży nieruchomości pomieszczenia mieszkalnego w Wąsoszu przy ul. Zacisze 

10 również może mieć zastosowaną bonifikatę na sprzedaż pomieszczenia 

mieszkalnego o powierzchni 27 m2. Jest to pomieszczenie przyległe do mieszkania 

Państwa Matuszewskich, którzy również wystąpili do Rady  o zastosowanie 

bonifikaty w wysokości 80 %.Nieruchomość jest zbywana na polepszenie warunków 

już posiadanej nieruchomości. Obecnie pomieszczenie jest nieużytkowane i jest w 

stanie surowym zamkniętym. Wartość szacunkowa tego pomieszczenia określona 

została na kwotę 27.970 zł   

 

Dyskusji nie było . 

Pani Agnieszka Ajchenlaub – Przewodnicząca Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia 

Komunalnego wyraziła pozytywna opinię  do projektu uchwały z zastosowaniem 80 

% bonifikaty. 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie  14 głosami „za” podjęła uchwałę w 

sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 

pomieszczenia mieszkalnego w Wąsoszu przy ul. Zacisze 10 

 

                                                    Uchwała Nr XIV/86/12 to zał. nr  9. 

Przerwa w obradach 11.40. do 11.50 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu. 

Pan Przewodniczący rady przedstawił treść  skargi Pani Anety Furman zam Lubiel na 

działalność Pani Lucyny Ciszewskiej kierownika  Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wąsoszu. 

Komisja Rewizyjna odbyła swoje posiedzenie, na którym analizowała  zasadność 

skargi . Stanowisko Komisji  przedstawiła Pani Jadwiga Łuczyńska- przew. Kom. 

 

 

Dyskusja: 



 Pan Maciej Kutzmann- stwierdził ,że  Komisja  rewizyjna nie mogła odnieść się do 

merytorycznych decyzji kierownika OPS. 

Pani Aneta Furman – poinformowała ,że  Cyt” placówka taka jak Ośrodek Pomocy 

Społecznej powinna nieść pomoc potrzebującym, a tylko mi  utrudniała . W 2004r 

Pani Ciszewska zabrała mi alimenty zasadzone przez Sąd Wojewódzki we 

Wrocławiu  gdzie po odwołaniu do Samorządowego Kolegium Odwoławczego, 

Kolegium uchyliło decyzje całkowicie i przekazało do ponownego rozpatrzenia. W 

2009r. Pani Ciszewska zagroziła pismem zabranie dodatku mieszkaniowego w celu 

podania zarobków pomimo przedstawienia wszelkich zaświadczeń. Obecnie mój syn 

studiuje  i w ubiegłym roku szkolnym w II semestrze  nie chodził na zajęcia, ukrywał 

to i Pani Ciszewska  zażądała w sierpniu 2010r zwrotu nienależnie pobranej kwoty. 

Wobec tego Pani Ciszewska mi nakazała  zwrócić pieniądze . Syn napisał podanie o 

umorzenie tej kwoty lecz  tego nie uwzględniono. Odwołał się następnie do Kolegium 

Odwoławczego i w dniu wczorajszym otrzymał odpowiedź gdzie SKO orzeka uchylić 

decyzje kierownika OPS  w całości i  ponownie rozpatrzyć. SKO stwierdza ,że pani 

Ciszewska naruszyła wiele paragrafów. SKO wykazuje wiele uchybień OPSu  np. 

sporządzono wywiad  uwzględniając dochody ,ale nie uwzględniono wydatków 

rodziny, nie przesłuchano matki i wiele innych. Czuje się poniżana, a moja trudna 

sytuacja rodziny nie jest brana pod uwagę. Syn otrzymuje 400 zł alimentów bo nadal 

kontynuuje naukę i z tej kwoty ma oddać  niesłusznie pobrane pieniądze. Mam tutaj 

żal dlatego wystąpiłam ze skargą.” 

 

Pani Lucyna Ciszewska – kierownik OPS  wyjaśniła ,że SKO uchyliło decyzje i 

skierowało do ponownego rozpatrzenia to nie znaczy ,że decyzja będzie inna. 

Oczywiście zostanie na nowo sporządzona dokumentacja  w tej sprawie i zobaczymy 

jak przedstawia się sytuacja rodziny, ale na pewno nie  będzie umorzenia  

nienależnie pobranych pieniędzy. Takich spraw OPS ma 9 i wszyscy spłacają 

nienależnie pobrane środki. 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

Rady. 

Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za”  i 0 głosów „przeciw” , 1 głosów 

„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu. 

 



 

  

                                                  Uchwała Nr XIV/87/12 to zał. nr  10. 

 

Ad 10.Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wąsoszu 

Projekt omówiła Pani Maria Michta  - sekretarz Gminy stwierdzając ,że gmina od 

nowego roku wykonuje zadania  dotyczące wspierania rodziny i pieczy zastępczej a 

takich zadań nie zawiera dotychczasowy statut OPS dlatego należy zmienić ten 

statut uchwalony w 1999r.  

W związku z tym , zmiana statutu jest niezbędna. 

. 

Pani Bogusława Lorenc przewodnicząca Komisji  poinformowała ,że opinia Komisji 

Oświaty , Kultury , Zdrowia i Sportu  była jednomyślnie pozytywna do projektu 

uchwały.  

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały  

Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę w 

sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu 

 

                                                       Uchwała Nr XIV/88/12 to zał. Nr 11. 

 

Ad 11  Podjęcie uchwały w  sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2012r.. 

 

W tym punkcie  Pani Jadwiga Rodzewicz – przedstawiła propozycję projektu uchwały 

nadmieniając ,że zmiany te podyktowane są uwagami wynikającymi z  pisma 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 18 stycznia 2012r. W związku 

z tym proponuje się doprecyzowanie uchwały budżetowej na 2012r. 

 

Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna do projektu 

uchwały. 

 

Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 



Rada Miejska Wąsosza 14 głosami „za”  i 0 głosów „przeciw” , 0 głosów 

„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu gminy 

Wąsosz na 2012r  

                                                     Uchwała Nr XIV/89/12 to zał Nr 12 

 Ad 12. Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji Stałych Rady 

Miejskiej za rok.2011 oraz odjęcie uchwał w sprawie planu pracy Rady Miejskiej 

i komisji na 2012r. 

 

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się do poszczególnych Komisji o przedstawienie 

sprawozdań z działalności Komisji za 2011r. 

Mariusz Rzepka – przewodniczący Komisji , przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komisji Handlu Usług i Porządku Publicznego.                                

                                                                                   Sprawozdanie to zał. Nr  13 

 

Pan Banasiewicz Zdzisław zastępca przewodniczącego komisji - przedstawił 

sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  

                                                                                    Sprawozdanie to zał. Nr 14 

 

Pani Jadwiga Łuczyńska przewodnicząca komisji przedstawiła sprawozdanie Komisji 

Rewizyjnej. 

                                                                                    Sprawozdanie to zał. nr 15 

Pani Bogusława Lorenc-przewodnicząca Komisji - przedstawiła sprawozdanie 

Komisji Oświaty , Kultury , Zdrowia i Sportu. 

                                                                        Sprawozdanie to zał. nr 16 

Pani Agnieszka Ajchenlaub przewodnicząca komisji - przedstawiła sprawozdanie z 

działalności Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego 

                                                                       Sprawozdanie to zał. nr 17 

Następnie  Przewodniczący Komisji przedstawili plany pracy Komisji na 2012r., 

a Pan Przewodniczący Rady przedstawił plan pracy Rady na 2012r. 

 

Rada nie wniosła uwag do przedstawionych planów pracy. 

Pan Przewodniczący odczytał projekty uchwał i poddał pod głosowanie Rady. 

Rada Miejska Wąsosza 14 głosami „za”  i 0 głosów „przeciw” , 0 głosów 

„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady na 2012r. 



                                                        Uchwała Nr XIV/90/12 to zał. nr 18 

Rada Miejska Wąsosza 14 głosami „za”  i 0 głosów „przeciw” , 0 głosów 

„wstrzymujących się”  podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia planu pracy 

Komisji na 2012r.  

                                                       Uchwała Nr XIV/91/12 to zał,  nr 19. 

Ad 13.Informacje Przewodniczącego Rady. 

 

Pan Przewodniczący Rady przedstawił pismo- apel Dolnośląskiego Kuratora Oświaty 

we Wrocławiu w sprawie pomocy finansowej  dla 15 letniej Ewy Kieryk uczennicy 

Gimnazjum w Bierutrowie , która idąc do szkoły uległa wypadkowi  gdzie straciła 

nogę pod kołami pociągu, a następnie po wielkiej walce lekarzy straciła drugą nogę. 

Oczekuje wsparcia finansowego na zakup protez obu nóg ponieważ rodziców nie 

stać  ponad 200 tys. zł na sfinansowanie zakupu protez. 

Ad 14.Odpowiedzi na interpelacje. 

Pan Burmistrz  poinformował  ,że interpelacja zgłoszona w sprawie przepustu  na 

drodze Kamień G- Wrzącej W. zostanie przekazana do Zarządu Dróg w Górze , 

natomiast w sprawie przepustu w Cieszkowicach zostanie przekazana do PKP o 

naprawę. 

Jeżeli chodzi o solary uliczne w Goli to w miarę możliwości będą zabezpieczać 

dodatkowe punkty. 

 

Ad 15.Wolne głosy i wnioski. 

 Pan Jan Rewers – kierownik Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Górze podziękował 

Burmistrzowi za duże wsparcie finansowe na wystawę rękodzieła i pełnienie roli 

gospodarza tej wystawy w powiecie.. Podziękował Dyrektorowi Zewspołu Placówek 

Kultury za współpracę. 

 

Pan Przewodniczący  Rady podziękował Burmistrzowi za zorganizowanie 

uroczystości z okazji rocznicy Wyzwolenia Wąsosza. Bardzo pozytywne opinie wielu 

środowisk przekazywane były  dla Burmistrza za tak doniosłą uroczystość , która 

winna być  organizowana corocznie. 

 

Ad16.Zakończenie 

 



W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Zdzisław Nicpoń Przewodniczący 

Rady zamknął XIV sesję  Rady Miejskiej Wąsosza. Podziękował zebranym za udział 

w sesji. 

Protokołowała ; 

K. Szejnkienig 

 

 
 
 
 


